
Ik loop als verkoper en gebruiker van de E-sigaret al vanaf 2007 mee in de branche. Al jarenlang is alles 

erop gericht om de “oh zo schadelijke” E-sigaret te verbannen, terwijl we allang weten dat deze helemaal 

niet zo schadelijk is als wordt gemeld. Ik hoef u geen onderzoeken te tonen, want deze worden u al 

jarenlang aangeboden en liggen onaangeroerd waarschijnlijk ergens in een zompig archief weg te teren. 

Totaal genegeerd en vluchtig weggewuifd alsof het een nietszeggende mug is. Uw beleid is al uitgestippeld. 

Van een totaalverbod op Kerstavond 2011 zijn we nu uiteindelijk in 2021 in een Black-Box sale terecht 

gekomen. En dat met de wetenschap dat de E-sigaret in 2012 in eerste instantie onder de 

geneesmiddelenwet geschaard zou gaan worden…Hier werd al een verkeerd pad ingeslagen. 

Vanaf het begin is er hier sprake van angst voor het onbekende. Angst om dezelfde fout te maken die jaren 

geleden met tabak is gemaakt. Jullie weten niet wat ermee te doen dus is verbannen de makkelijkste optie 

om “van dat hele verrekte ding af te zijn” (quote Blokhuis). 

Al 13 jaar lang help ik mensen van tabak af middels de E-sigaret en zie ik de positieve effecten van het 

stoppen met roken met behulp van de E-sigaret. Al 13 jaar houdt ik me bezig met de bewezen harm-

reduction van de E-sigaret, met gerichte begeleiding, aanmoediging, en een luisterend oor. Mijn meeste 

klanten zijn 35-70+.Dit zijn verstokte rokers die allemaal al pleisters, kauwgom , acupunctuur, inhalers 

en/of schadelijke medicatie hebben gebruikt om van het roken af te komen, helaas zonder succes. Meestal 

komen zij na een aantal weken trots vertellen dat ze deze zoveelste stoppoging eindelijk wel volhouden 

dankzij de E-sigaret én de vele keus in smaakjes.  

Ongeveer 70% van mijn klanten gebruikt een smaakje, juist omdat dit niet met tabak associeert en zij het 

op deze manier wel vol weten te houden om van de tabak af te blijven. Op een uitzondering na bouwen de 

meesten het nicotinegehalte af tot nagenoeg nihil of weet zelfs volledig te stoppen met alle gebruik. 

De insteek van “jongeren d.m.v. smaakjes aanzetten tot roken” wordt totaal verkeerd ingeschat. De 

jongerengroep van 18-25 jaar valt onder een kleine 5-10% van onze klanten. De interesse in een E-sigaret is 

juist onder jongeren minimaal gebleken in de afgelopen 10 jaar. 

Het verbieden van smaakjes resulteert uiteindelijk in het aanzetten van (niet-jongeren) tot roken. Dat is 

het tegenovergestelde van wat u beweert, nl dat juist de smaakjes (jongeren) zouden aanzetten tot roken. 

De kans is zeer groot dat gebruikers van smaakjes weer terugvallen op het roken van tabak, simpelweg 

omdat ze de keus is ontnomen op een alternatief dat ver weg van roken staat en die gepaard gaat met de 

vrije keus voor het gebruik van een smaakje. Wat er gaat gebeuren? Mensen gaan weer roken, ze hebben 

immers geen keus meer. Een smaakverbod is hun aanzet tot roken, terwijl ze er eindelijk vanaf waren… 

Een ander aannemelijk scenario is de zwarte markt of het buitenland waar mensen heen vluchten om hun 

behoefte te kopen. Want over de hele wereld zijn er genoeg markten en landen die maar al te graag onze 

Medelander voorziet van ongeregistreerde en ongecontroleerde handel. Het is nu eindelijk goed geregeld 

in ons land, je weet nu wat je hier koopt, dus waarom juist de grenzen met illegale praktijken bewust 

willen laten opzoeken? Of is dit het doel juist? Om na een “Amerika” misère met illegale softdrugs 

ingrediënten in E-liquids een aanzet te hebben voor een totaalverbod? Ook dit is onvermijdelijk en totaal 

onacceptabel voor onze samenleving. 

Het kan niet zo zijn dat de E-sigaret in andere landen wordt geprezen als het meest effectief middel om te 

stoppen met roken en in ons land wordt genegeerd en wordt weggezet als een niemendalletje. En toch 

wordt hierop aangestuurd. De brancheorganisatie wordt genegeerd, onderzoeken worden genegeerd en 

het ergste van alles; de burger wordt genegeerd. Onze mensen, onze Medelanders staan wederom in de 



kou door dit onzinnige besluit en gaan hun heil elders zoeken, met alle desastreuze gevolgen van dien, 

waar u uiteindelijk de verantwoording voor draagt door deze AMvB erdoor te drukken. Dit besluit is de 

naam regulering onwaardig. 

Verbieden is geen optie, samen een oplossing zoeken met instemming van het Nederlandse volk zou het 

streven moeten zijn. 

Ik raad u aan om voor eens en voor altijd om tafel te gaan zitten met degenen die verstand hebben van 

zaken, objectief zijn en die werkelijk het beste voor hebben met het Nederlandse volk. Leg de feiten naast 

elkaar in plaats van alleen te luisteren naar opgedrongen duur betaalde belanghebbende meningen. Want 

onze democratische burger ervaring en mening telt. Dus zet aub uw oogkleppen eens af en luister naar de 

vele reacties van uw eigen volk die zich werkelijk dagelijks in deze materie bevindt. 


